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VIHAR LEGYEN 
A TALPÁN,
ami összetöri, feltépi vagy beáztatja 
a Creaton viharálló tetőcserepeit.

www.c r e a t o n . h u
Creaton kerámia tetôcserép. Természetesen.

AZ 50 ÉV GARANCIA NEM CSAK SZLOGEN - 50 év múlva még mindig  
eredeti a szépség és változatlan a minôség, de a hasznos élettartam évszázadnyi.
A 100 % SZÍNTARTÓSSÁG NEM AKCIÓ KÉRDÉSE - a természet adta színek  
nem tûnnek el.

AZ ELSÔ 1000 VÁSÁRLÓNAK AJÁNDÉKUTALVÁNY JÁR!
A viharálló Creaton kerámia tetô építését pihenje ki a Klub Karos SPA-ban!
200 000 Ft értékû vásárlás után 20 000 Ft értékû, a Klub Karos SPA-ban beváltható 
utalványt adunk ajándékba. Az akció idôtartama: 2011. szeptember 1-30.  
Részletek: www.creatonakcio.hg.hu

“VIHARÁLLÓ” AKCIÓNKAT  
ÉS ZAVARBA EJTÔ VÁLASZTÉKUNKAT  
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Szeptember 1-én az ország va-
lamennyi általános és közép-
iskolájában megkezdődött a 
tanév. A becsöngetés a Kert-
városban sem maradhatott el. 
A kerület 12 általános iskolá-
jában és két gimnáziumában 
egyaránt rendben megkez-
dődhetett a tanítás. Összesen 
5 482 (köztük 668 első osztá-
lyos) diák ült újra iskolapadba. 
De, hogy mit is várhatunk ettől 
a tanévtől, arról dr. Csomor Er-
vin oktatásért felelős alpolgár-
mestert kérdeztük.

– Az önkormányzat elsődleges 
célja továbbra is az, hogy bizto-
sítsa a feltételeket a magas szin-
tű oktatáshoz. Ezt a célt szolgálja 
az intézményhálózatunk karban-
tartása és fejlesztése, illetve a 
szakmai színvonal növelése is.

A XVI. kerület egyik sajátossá-
ga az „Egy iskola, egy óvoda” 
program. Az önkormányzat 2002 
óta újítja már fel az iskolákat és az 
óvodákat. A program címe sze-
rint minden esztendőben csak 
egyet-egyet, de valójában ennél 
sokkal többről van szó.

– Minden esztendőben kije-
lölünk egy-egy intézményt, ahol 
nagyobb beruházást hajtunk 
végre, de emellett természetesen 
a többi intézményre is odafigye-
lünk. Idén a Jókai Mór Általános 
Iskola és a Gyermekkuckó óvoda 
Centenáriumi lakótelepi épülete 
volt a két kedvezményezett. Az 
iskola felújítása már tavaly meg-
kezdődött, az első ütem meg is 
valósult, idén pedig a második 
ütemre került sor. Megtörtént a 
homlokzat hőszigetelése, a régi 
panelelemek cseréje, és a tor-
naterem melletti vizesblokkot is 
teljes egészében felújítottuk. A 
felújításra 130 millió Ft-ot szán-
tunk, de sikerült 90 millió Ft-ból 
megoldani, így a fennmaradó 40 
milliót betehettük a karbantartási 
céltartalékba, melyet aztán a töb-
bi intézményünkre fordíthattunk.

Elkészült többek között a 
Batthyány Ilona Általános Iskola 
bejárati portálja (a cinkotai isko-
la teljes felújítására a jövő nyári 
Egy iskola, egy óvoda program 
keretében kerül majd sor), a 
Napsugár Óvoda Lándzsa utcai 
épületében valamennyi régi nyí-
lászárót kicserélték. Megújult a 
Szent-Györgyi Albert Általános 
Iskola vizesblokkja, a Sashalmi 

A Kertváros ragaszkodik az iskoláihoz

Tanoda udvarának térburkolata, 
újraaszfaltozták az Arany János 
sportudvarát, felújították a Móra 
tetőszerkezetét és a Cziráki ut-
cai bölcsődében kísérleti jelleg-
gel egy napelemmel is működő 
gázbojlert szereltek fel. A felújí-
tásokból a Szerb Antal Gimnázi-
um sem maradt ki, az épületen 
belül valamennyi radiátorra van-
dálmentes szelepeket szerelnek 
fel, így biztosítva a fűtés szabá-
lyozását. Kevesen gondolnák, 
de a cinkotai gimnáziumban kö-
zel 300 radiátor található, ezek 
szabályozhatósága nem kevés 
pénzébe került az önkormány-
zatnak.

– A Gyermekkuckó óvoda ese-
tében is hasonló sikerről tudok 
beszámolni. Mivel külön közbe-
szerzést írtunk ki a nyílászárók 
cseréjére és a belső felújításra, 
sikerült a beruházás összkölt-
ségét a tervezett 29 millió Ft-ról 
18 millióra csökkenteni. Úgy dön-
töttünk, hogy a fennmaradó ösz-
szeget szintén az óvodára költ-
jük. Dénes Hilda óvodavezetőt 
bevonva először a radiátorokat 
és az ahhoz tartozó csöveket cse-
réltük le. Jó példája volt a takaré-
kosságnak, hogy az egyik szülő 
a leszerelt radiátorokat elszállítot-
ta egy telepre, és az érte kapott 
közel 350.000 Ft-ot is festékekre 
és egyéb eszközökre költöttük. 
Megszüntettük a csoportszobák 
közti átjárhatóságot, többletfesté-
sekre, burkolásokra került sor, az 
udvaron egy új uniós szabvány 
szerinti mászótornyot állítottunk 
fel, alatta persze ütéscsillapító gu-
miszőnyeggel. Számos játékot si-
került felújítanunk, illetve néhány 
helyen füvesítésre is sor került.

Az óvodákkal kapcsolatos 
még az a hír, hogy az unió ha-
marosan intézménybővítési pá-
lyázatot fog kiírni. Erre minden-
képpen jelentkezni fog a kerület, 

mert a Baross Gábor utcai Fecs-
kefészek óvodában lehetőség 
lenne a jelenlegi csoportlétszám 
bővítésére. 

– Idén összesen 840 fő jelent-
kezett oviba, közülük 740-t felvet-
tünk. Csak olyan esetben utasí-
tottuk el a jelentkezőt, ha a gyerek 
még nem töltötte be a 3. életévét, 
s ha az édesanyja egy kisebb 
gyerekkel GYED-en volt otthon. 
Ugyanakkor a gyerekszületések 
számából látszik, hogy szükség 
van a bővítésre. 2008-ban – az új 
lakóparkok benépesülése miatt 
– kiugróan magas volt (838) az 
újszülöttek száma. Ezek a gye-
rekek idén, de főleg jövőre jelent-
keznek majd óvodába. Ráadásul 
jövő szeptemberben törvényi kö-
telezettség lesz minden 3. élet-
évét betöltött gyereket felvenni. 
Tehát mindenképpen szükség 
lenne a Fecskefészek óvoda bő-
vítésére, ahol újabb három cso-
portszoba kialakítására nyílhat 
majd lehetőség.

A születési rátából az is kide-
rül, hogy 2007-ben, 2009-ben és 
2010-ben az újszülöttek száma 
alacsonyabb a 2008-as adathoz 
képest. Ez sem okoz majd prob-
lémát, hisz a jelenlegi óvodai 
csoportok 100%-ban vannak fel-
töltve, tehát nem árt, ha az óvoda-
pedagógusok később a kisebb 
létszámú csoportokban egy kis 
lélegzethez juthatnak majd.

A végére hagytuk az új köz-
oktatási törvényt. Egyrészt 
azért, mert ez még csak tár-
gyalási szakaszban van. A dr. 
Hoffmann Rózsa államtitkár által 
készített javaslatot ugyan már a 
kormány elfogadta, de a terve-
zetet még a Parlamentnek is tár-
gyalnia kell. Ezért egyelőre mi is 
csak a sajtóban napvilágot látott 
részletekre tudunk hagyatkozni.

– Kihangsúlyoznám azt a ke-
rületi szándékot, hogy az önkor-
mányzat a jövőben is ragaszko-
dik az intézményhálózatához. 
Úgy gondolom, a Kertváros ki-
tűnő példa arra, hogy miként tud 
egy önkormányzat magas szinten 
megfelelni a fenntartói kötelezett-
ségeinek. Kovács Péter polgár-
mester a tanévnyitó ünnepségen 
el is mondta, hogy a kerület vá-
lasztott országgyűlési képvise-
lőjeként nem adja a szavazatát 
ahhoz a javaslathoz, mely el-
venné az oktatási intézményeket 
az önkormányzatoktól. 

– Ugyanakkor a délutáni ok-
tatás megfontolandó lehet. Itt 
megint csak kerületi példát emlí-
tenék: az árpádföldi Arany János 
Általános Iskola idéntől ugyanis 
iskolaotthonos képzésben ré-
szesíti a diákokat. Az érdeklődés 
pedig látványosan meg is nőtt az 
intézmény iránt, hisz míg koráb-
ban egy vagy szűk két osztályt 
tudtak csak indítani, addig idén 
már háromosztálynyi gyerek je-
lentkezett az iskolába. 

Az új közoktatási törvény leg-
hamarabb csak a következő tan-
évben léphet hatályba. Idén tehát 
nem befolyásolja még a pedagó-
gusok munkáját. A korábbi mó-
dosítások eredményei azonban 
már az idei tanévben is érezhetők 
lesznek: hisz enyhültek a peda-
gógusok adminisztrációs terhei, 
és a szigorításoknak köszönhe-
tően csökkent az igazolatlan hi-
ányzások száma is. (R)

Dr. Csomor Ervin alpolgármester

Bezárta kapuit a napközis tábor
Augusztus 31-én, miután az 

utolsó gyermek is elhagyta a 
János utcai napközis tábort, fel-
hangzott a tábori takarodók jól 
ismert dallama. Egy rendkívül 
tartalmas nyarat követően egy 
évre ismét bezárta a kapuit a lé-
tesítmény. Az utolsók, akik el-
hagyták az intézmény területét, 
Kovács Péter polgármester, Ko-
vács Katalin, a Művelődési Ügy-
osztály vezetője és az idei tábor 
szervezői, a Göllesz, a Táncsics 
és a Kölcsey iskolák vezetői és 
pedagógusai voltak. Az idei esz-
tendőben a napközis tábor júni-
us 16-án kezdődött és egészen a 
szünet utolsó napjáig tartott. Jú-
niusban a Göllesz pedagógusai 
szervezték a programokat. A szo-
kásoknak megfelelően ekkor volt 
a legmagasabb a gyereklétszám: 
átlagban 170 fővel üzemelt a tá-
bor. Ennek a ciklusnak kiemelke-
dő eseménye volt a Cerberus ku-
tyaiskola bemutatója. A gyerekek 
ugyanis a jól képzett kutyusok 
mellett olyan kedvencekkel talál-
kozhattak, mint Vastag Csaba és 
Tamás, Keresztes Ildikó, valamint 
Fábián Anita. 

Júliusban a Táncsics pedagó-
gusai voltak a táborgazdák. Ne-
kik a rendkívül zord, csapadékos 
időjárással is meg kellett küz-
deniük. A gyerekek a sok prog-
ram mellett egy új trambulinnal 
vigasztalódhattak. A gazdálko-
dásban a Táncsics járt az élen, a 
mátyásföldi intézmény gazdasá-
gi vezetője, Sándor Ildikó ugyan-
is júniustól egészen augusztusig 
irányította a tábor pénzügyeit. 
Szilágyi Sándorné, a Táncsics 
konyhása pedig mindhárom cik-

lusban biztosította a táborozók 
étkeztetését.

Augusztusban a Kölcsey pe-
dagógusai várták a táborozókat. 
Az átlaglétszám végig 100 és 
130 között volt, s még az utolsó, 
csonka héten is félszáz gyerekre 
kellett vigyáznia a pedagógusok-
nak. A Kölcseynek nagyobb sze-
rencséje volt az időjárással, mint 
a másik két iskolának, ebben a 
hónapban ugyanis végig nagy 
meleg volt. Sajnos azonban, egy 

szomorú tragédia beárnyékolta 
az idei tábort: augusztus 12-én 
délelőtt éppen a János utcai lé-
tesítményben tartottak közleke-
dési és bűnmegelőzési előadást 
a kerületi rendőrök, amikor né-
hány sarokkal arrébb, a Köztár-
saság utcában a sokakat meg-
rázó kettős gyilkosság történt. A 
rendőröknek a hír hallatára sietve 
kellett elhagyniuk a tábort, így az 
előadásukat is csak egy héttel 
később tudták befejezni. (T)

JÖJJÖN IDŐUTAZÁSRA! Szeptember 18-án, vasárnap két Kertvárosi 
Időutazásra invitál a Kulturális Örökség Napjai keretében a Corvin helytör-
téneti klub. A 11 órakor induló háromórás autóbuszos városnézésen a XVI. 
kerület öt településrészét járják be. A látnivalókból: sashalmi Gizella-kastély, 
Rákosszentmihály nevezetességei, patinás ómátyásföldi villanegyed, Árpád-
föld szélén épülő lakóparkok, falusias cinkotai főutca: tájház, impozáns gim-
názium, műemlék templomok. 14.30-tól kétórás gyalogos városnézés indul 
Ómátyásföld tüzetesebb megismerésére. A séta során olyan kérdésekre kap-
hatunk választ, mint: kik hozták létre a települést, mely villákban éltek, hogyan 
szórakoztak tehetős eleink, miként épültek fel templomaink, iskoláink. Em-
lékül mindenki színes prospektust vihet haza a kerület nevezetességeiről. A 
részvétel ingyenes, de előzetes jelentkezés szükséges a 06(20)9310-800-as 
telefonszámon Benedek Ágnes szervezőnél. Mindkét utazás keretében meg-
tekinthető a Kertvárosi helytörténeti gyűjtemény, mely e napon 13-16 óráig 
látogatható (Veres Péter út 157., az Imre utca HÉV-megállótól 1 percre).

Megnyílt az új bölcsőde

A környék lakóinak nagy örömére augusztus 26-án ünnepélyes kere-
tek között megnyitotta kapuit a XVI. kerület legújabb intézménye, a Fel-
sőmalom utcai Napsugár Bölcsőde. A megnyitón részt vett és beszé-
det mondott Soltész Miklós szociális, család- és ifjúságügyért felelős 
államtitkár, Kovács Péter polgármester és Csomor Ervin alpolgármes-
ter. Az államtitkár dicsérte a XVI. kerületet a beruházásért, és ez alka-
lommal jelentett be egy bölcsődeépítési programot. Az eseményen 
sok helyben lakó kisgyerekes anyuka is részt vett. A bölcsőde a csalá-
doknak egy sor különleges szolgáltatással is rendelkezésére áll, mint 
gyermekfelügyelet, játszóház, gyermektorna, babamuzsika, sószoba 
– az érdeklődők a bölcsiben kaphatnak bővebb tájékoztatást.

Ünnepélyes tanévnyitó

KATTINTS, NAGYI! Hatalmas siker lett az önkormányzat által tá-
mogatott, nyugdíjasoknak szóló számítógép-oktatás, amelynek 
kezdetére szeptember 5-én került sor az Erzsébet-ligeti Színház-
ban. Képünkön Baloghné Szabó Olga, a Területi Szociális Szolgá-
lat vezetője, dr. Csomor Ervin alpolgármester és Siegl Attila szá-
mítógép-oktató

A Jókai általános iskolában került sor idén az ünnepélyes becsen-
getésre: Kovács Péter polgármester a testületi ülésen használt ko-
lompját megrázva nyitotta meg az új tanévet. Az eseményen részt 
vett Bohus Mihály, az iskola igazgatója, valamint Vrezgó Mátyás (fenti 
képünkön középen), a Solyszolg kft. vezetője, aki rövid beszédében 
adta használatba az általuk két lépcsőben felújított intézményt az is-
kola tanárainak, diákjainak. A Jókai iskola egyre népszerűbb a szülők 
körében, ennek tudható be, hogy idén nem két, hanem három első 
osztály indul – lenti képünkön az egyik elsős osztály látható.

Kattints, nagyi!


